
 

Ravsted Børneunivers 

Møde, fællesbestyrelsen 
Emne: Fællesbestyrelsen, dagsorden og referat 
 

 
Dato: mandag d. 22. april 2024 
Tid: 19:00 – 21.30 
Sted: Ravsted Børneunivers 
Kage: Åse  
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Åse Lavrsen 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
Ida Lauritzen 
 
Fraværende: 
Tine Svane 
 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Seneste referat sendes rundt til underskrift min  

Nyt fra elevrådet 5-7 min (ingen elevrødder til stede) 
Opfølgning fra sidst: Ultranyt til 
morgensamling.  5.-6. årgang benytter allerede 
Ultranyt i klassen. Programmet egner sig ikke til 
de mindste, så det er fint som det er.  
 
Elevrådet har besluttet at de vil købe et 
køleskab til 5/6. klasse. 
Hvad med det midlertidige køleskab, som 
børnehaven brugte? – Michael følger op.  
 
Der har været to ”trivselsdamer” på besøg i 3-
4. klasse for noget tid siden. De har kontaktet 
os, om vi ville have besøg igen, og det vil 5-6. 
klasserne gerne. (2 lektioner 8. maj) 
 
Mads og Stella skal 7. maj til afslutning med 
fælleselevrådet, dette skoleårs sidste møde i 
det regi. Her får de en fælles afsluttende 
oplevelse, som er en overraskelse…. 
 

360 grader – info fra Karina og Åse (Michael) 15 min Status fra dagplejen:  
Det går godt. Der er godt med børn – hhv. 5 og 
4 børn. De arbejder med forår og har haft gang 
i et musikforløb, som har været godt, selvom 
de lige skulle vænne sig til nye sange.  
 
8. maj er det Dagplejernes Dag, hvor de skal 
være ved Monika, se på maskiner og have 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


rundstykker.  
 
Sammen med de mindste børnehavebørn, skal 
dagpleje-børnene snart op til Let-køb og sætte 
støvler og fodspor under temaet ”vi sætter 
spor.” 
 
Status fra børnehaven:  
Personalet har bl.a. været optaget af opdeling 
af børn og voksne til næste år – det er næsten 
kommet på plads. Når det er helt på plads 
bliver det selvf. meldt ud til forældrene.  
 
Det har været og er en travl periode med 
mange ting inde i og ude af huset. De har bl.a. 
været på museum i Aabenraa og hørt om 
sømænd og koner fra Aabenraa Havn. God 
formidler, men knap så pædagogisk.  
 
Nu er det snart dyrskue-tid. I år er det dog kun 
biller, der skal af sted. Det er fredag d. 24. maj) 
 
Kommende overnatning for alle børn i 
børnehaven:  
Små – onsdag før Kristi H. dag. 
Store – 7. Juni.  
 
Blomsternes Dag den 31. Maj.  
Afslutning for biller engang hen i juni.  
 
Ud over alle de aktiviteter, der sker i 
børnehaven, er der en del nye børn, som skal 
integreres, og det fylder meget lige nu.  
1/3 af børnene i børnehaven er udenlandske 
børn, og det kræver ekstra tid i forhold til 
samarb. med og kommunikationen til forældre, 
hvor meget skal oversættes, og der skal sendes 
sedler med hjem. 
 
Al pæd. personale har været til et fælles 
arrangement/kursus. 2 ansatte fra Fjordskolen 
besøgte os – det var et givende og spændende 
oplæg om autisme og ADHD hos børn og 
elever. 
 
Der er stadig fredagsbesøg fra dagplejen, når 
det passer ind med børnene.  
Billerne kommer stadig på skolen, og det er 
dejligt at se at børnene på skolen kender 
billerne og omvendt. Det betyder meget ift. 
overgangen for billerne - de føler sig trygge. 
Den røde tråd i universet fungerer rigtig godt, 
der er løbende forskellige 
samarbejder/relationer på tværs.  
 
Skolen:  
I dag (mandag den 22. april) har hele 



skoledelen været i Økolariet i Vejle, som en 
optakt til og start på emneugen om genbrug, 
plastik og affald.  
Rigtig god tur, godt fælles grundlag for at 
arbejde videre de næste 4 dage.  
Det var en lang tur – 1,5 times snak hver vej. 
Bestemt et sted der er værd at tage hen – det 
er gratis at komme ind.  
De fik udleveret opgaver, som man skulle tage 
udgangspunkt i på turen rundt.  
Lommepenge blev bl.a. brugt på proteinrige 
snacks - melorme  (nogle med salt, andre 
med lakrids…) 
 
4. klasse skal til en gruppekoncert i Bolderslev, 
hvor en del af symfoniorkestret kommer og 
spiller. Senere skal de til Sønderjyllandshallen 
og høre hele symfoniorkestret spille.  
 
Lærerne er i gang med at afvikle skole-
hjemsamtaler. 3-4. klasse er færdige og 1-2. 
klasse er i gang nu.  
 
De små har være en tur på naturskolen. Det var 
en god dag hvor turen gik til grusgraven i 
Hønsnap. Børnene hyggede med at kravle i 
bunkerne og de skulle vælge nogle sten, som 
de skulle prøve at skære over.  
 
”Nærmiljøet” er et nyt emne hos de små. 
De skal på tur i Ravsted, hvor de skal se hvad 
der har været af gamle butikker og håndværk i 
byen. Nogle af børnene har undret sig over 
hvorfor husene ser ud som de gør i Ravsted 
(f.eks. store vinduer)  
Senere skal de lave en gade ud af de mange 
medbragte mælkekartoner. Læringen er fx 
lokal-historie, erhvervsliv i ”gamle dage” og 
arbejds-liv/arbejdsmarked dengang og nu… 
 
Skolen skal også til dyrskue, fredag den 24. Maj. 
Der er 5 søde og hjælpsomme forældre, der har 
meldt sig som chauffører.  
Der skal være 1 voksen om 4 børn.  
 
Der er udviklingsdag i næste uge, hvor 
Makerspace fra Nygadehuset kommer med en 
masse grej – computere og robotter. Sætter 
div. værksteder i gang både til de store og til de 
små elever.  
 
Børn og elever på RBU får mange oplevelser ud 
over det normale, både i universet og ud af 
huset. Noget som netop bestyrelsen ser som 
væsentligt og et fokuspunkt…- nemlig variation, 
læring og oplevelser på forskellig vis.  
 



Vi får pr. august en ny familie til universet, 2 
piger til henholdsvis 3. og 5. klasse, og som det 
ser ud lige nu, så ”lander” vi til august på 71 
elever. P.t. er der 62, så det er i ”Ravsted-tal” 
noget af en stigning - mega godt!  
Den er på ca. 15 % for skoledelen. Desværre 
koster det selvsagt på børnetallet i børnehaven, 
at så mange Biller starter ved Britta i 0. klasse 
nu her til august.  
 

Kommende overnatning (31. maj) 15 min Der er  kommet besked på aula og seddel med 
hjem i tasken vedrørende overnatning på 
skolen for 0.-4. klasse. Der er lige nu 11 børn 
tilmeldt.  
Pia har fået mange spørgsmål fra børnene, 
f.eks. vedr. en pakkeliste, hvad de skal spise og 
om de må tage mobiltelefoner med… 
Der kommer en pakkeliste ud når vi nærmer os 
datoen.  
Der skal ikke tages telefoner med.  
Mad – enten pasta/kødsovs eller pizza. 
 
Spørgsmål om Brandmyndigheder? – det 
har/får Tina styr på.  
 

Valgaften og støtteforeningens generalfors. – 
onsdag d. 29. maj kl. 19.00 – 21.00 

15 min Pia, Lene, Tine, Nicoletta og Ida er på valg. 
Begge suppleanter er flyttet – derfor skal der 
findes to nye, som kan repræsentere hhv. 
Børnehaven og skolen. 
  
Michael har været til møde i valgudvalget og 
valgregler diskuteres.  
 
Vi regner med fredsvalg, men ønsker man at 
stille op, skal man kontakte Michael. (i denne 
uge skrives til alle forældre tilknyttet universet 
– vedr. regler om at stille op, bestyrelsens 
sammensætning, valgperiode m.v.) 
 
Vi kører valget som vi plejer. Bestyrelses-aften 
og støtteforeningens generalforsamling er 
onsdag d. 29. maj. (info herom ER for nylig 
sendt til alle forældre) 

Trivselsundersøgelse, alle elever (samlet 
overblik) 

15-20 
min 

Alle skoleelever har svaret på 
trivselsundersøgelsen.  
Billedet er stort set det samme som sidste år. 
Gode resultater fra 0-3. Klasser.  Når de 
kommer op i 4-6. klasse er det stadig et 
fint/OK-billede, men det ”skrider lidt.” Der ses 
kort sagt det samme på landsplan.  
Michael har en rapport fra hver klasse, han 
tager en snak med klasselærerne, så de 
sammen kan evaluere resultaterne, og se om 
disse ”kalder” på noget, om der er særlige 
områder som skal følges op osv.  
 
Åse har hjulpet de små børn igennem testen en 



ad gangen. Det giver også Åse en god 
fornemmelse til skolehjem-samtalen og 
hvor/om der er sket en udvikling for det 
enkelte barn.  
 

Dialog-forum (Randi og Michael, hvor børne- og 
udd.udvalget og alle bestyrelser var med, bilag 
udsendt)  

 
10 min 

Randi fortæller at der er et overskud på 23 mill. 
kr. I børne/unge regi.  
De skal bl.a. bruges på vedligeholdelsespuljer, 
som skolerne kan søge. Der kommer nærmere 
info om dette.  
 
Statistik over børnetal. Reduktion på ca. 1000 
skolebørn i Aabenraa kommune fra 2016 til nu. 
Nedadgående børnetal er et generelt problem 
for mange kommuner.  
 
Der blev også diskuteret trivsel vs. karakterer. 
Hvad er vigtigst at have fokus på? Aabenraa 
Kommune har størst vægt på karakterer.  
 
SFO’en blev drøftet. Er SFO’en en ”opbevaring” 
eller kvalitetstid? Fik indblik i hvad de andre 
skoler tilbyder i deres SFO’er. Vi har generelt 
stor forældre-tilfredshed med vores SFO, hvor 
ungerne trives rigtig godt. P.t. stor søgning, 30+ 
børn. Vi tilbyder forskellige værksteder dagligt, 
og børnene kan også ønske. SFO-tiden er 
præget af valgfrihed. Det er børnenes fritid, og 
man skal huske at de inden sfo har haft en lang 
dag…(vores to nye sfo-medarbejdere, Jakob og 
Nicoline, siger begge at de har fået en god 
start, en god modtagelse – og de er glade for at 
være her) 
 
Efteruddannelse i forhold til inklusionsbørn. Vi 
har ikke økonomi til at hive en lærer ud til det. 
Randi foreslog at vi kunne søge penge til at 
sende en lærer på sådan en uddannelse og 
sætte en vikar ind.  
 
Skolepolitiske ændringer inden for den 
nærmeste fremtid: 
 
Praktisk undervisning til de ældste.  
Frisættelse af folkeskolen – mere 
selvbestemmelse. 
Afskaffe understøttende undervisning.  
Afskaffe tysk i de yngre klasser. (måske kan det 
differenceres regionalt.) 
 
Investering i faglokaler 
Investering i skolebøger 
Nyt skoleskema 
Skolens timebank 
Færre prøver til eksamen 
Teknologi 
Intensiv undervisning dansk og matematik 



 
Drømmescenarier for fremtidig skolerammer 
drøftes.  
 
Der er fokus på, at de danske børn bliver 
dårligere til at læse.  
 
Der er fra politisk hold intet endeligt besluttet 
endnu, så vi afventer spændt hvad ”disse nye 
vinde” fører med sig… 
 

Høringsbrev (er tilsendt) 
Understøttende Indsatser (Karina og Michael) 

 
5 min 

Understøttende indsatser:  
Vi har modtaget et høringsbrev i forhold til 
overvejelser om at ændre strukturen i forhold 
til nuværende dagtilbud.  
Høringen går overordnet ud på at minigrupper 
bliver lukket og ressourcerne herfra bliver delt 
ud til alle andre institutioner.  
 
Børn med udfordringer skal på nuværende 
tidspunkt visiteres til et ressourceforløb eller en 
minigruppe.  
 
Høringen omhandler afskaffelse af 
minigrupper, som er et tilbud til små børn med 
udfordringer. P.t er der 3 minigrupper i 
kommunen, hvor børn fra hele kommunen kan 
komme om formiddagen, og blive sendt tilbage 
til deres egne børnehaver om eftermiddagen.  
 
Det kan give en udfordring, da mange, der har 
fået bevilget en plads i en minigruppe, vælger 
at flytte barnet til den nærliggende børnehave, 
for at spare transport af barnet. Det kan 
resultere i at bestemte børnehaver får et 
overtal af børn med udfordringer.  
 
I stedet for minigrupper vil man flytte 
ressourcer til nærmiljøet/ud lokalt, så børnene 
kan blive i deres nære, kendte omgivelser.  
Det foregår i et samarbejde mellem 
specialpædagogisk team og den lokale  
institution.  
 
Lige nu fungerer det godt med sparring, 
samarbejde og besøg af vores tilknyttede 
ressource-person Janne. (nye øjne på tingene 
og ekstra voksen-ressource i 4-5 timer/uge) 
 
Det diskuteres i bestyrelsen hvad der er bedst – 
minigruppe eller flere ressourcer udefra i 
dagtilbuddene og hvad der kan svares i et 
høringssvar.  
 
Pia og Lene sætter sig sammen og laver et 
høringssvar inden 16. maj, med de drøftede 
fokuspunkter.  



 
 

 

 

Eventuelt 10 min Advisering – nyt fra politisk udvalg.  
Dagplejen  drøftes stadig – de er ikke kommet 
ud med noget endeligt endnu… 
 
Skærme og mobiler – snak med elevrådet. 
Hvordan har de det med mobilpolitikken – det 
fungerer godt – vi leger mere sammen, siger 
de. (de savner ikke mobilen i pauserne, 
eksempelvis) 
 
Næste år stiller Åse ikke op til bestyrelsen – så 
vi siger tak til Åse og pr. august hej og 
velkommen til Christoffer, som er valgt som 
medarb.repræsentant for skoledelen. Karina 
fortsætter som repræsentant for dagtilbuds-
delen (børnehave og dagpleje) 
 
Sommerfest for bestyrelsen diskuteres – det 
bliver et punkt til næste gang.  


